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Miljøudvalget har i brev af 5. december 2012 stillet mig følgende spørgsmål 109 alm. 
del, stillet efter ønske fra Per Clausen (EL), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 109:

”Vil ministeren – med henvisning til MIU alm. del – svar på spm. 44 – bekræfte,
at Amagerforbrænding ikke har mulighed for at afbrænde mere affald end 440.000 
tons/år? Kan ministeren endvidere bekræfte, at bestyrelsen for Amagerforbrænding 
ikke har mulighed for at ændre loftet for årlig forbrænding af affald til et niveau, som 
er højere end 440.000 tons/år, uagtet der i den indgåede aftale med ejerkommunerne 
gives bestyrelsen mulighed herfor?”

Svar:

Energistyrelsens godkendelse til det nye Amagerforbrænding er givet efter elforsy-
ningslovgivningen (bekendtgørelse nr. 493 af 12/06-2003). Bekendtgørelsen foreskri-
ver, at ”Etablering af nye elproduktionsanlæg eller væsentlige ændringer i bestående 
anlæg kan kun foretages efter forudgående tilladelse fra Energistyrelsen”. Energisty-
relsen anser en forøgelse af affaldsmængderne i forhold til det godkendte som en 
væsentlig ændring. Det betyder, at hvis ejerkommunerne ønsker at afbrænde større 
affaldsmængder end det godkendte, vil de efter gældende regler skulle ansøge 
Energistyrelsen om en godkendelse hertil. Hvis Miljøstyrelsen vurderer, at affalds-
mængderne er til stede, har affaldsforbrændingsanlægget i henhold til bekendtgørel-
sen krav på en godkendelse under forudsætning af, at de øvrige krav i bekendtgørel-
sen er opfyldt.

Med venlig hilsen
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